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In 1984 ging aan de Faculteit der Sociale Wetenschappen van de Erasmus

Universiteit Rotterdam de opleiding Bestuurskunde van start. Vier

decennia later herbergt campus Woudestein een geëngageerde groep  

bestuurskundigen met florerende opleidingen en gerenommeerd

onderzoek. Dit kwam niet zonder slag of stoot tot stand.

Bestuurskunde Rotterdam 
40 jaar tussen wetenschap en praktijk
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In den beginne…
...was er Sociologie. De enige opleiding die de in 1963 opgerichte Rotterdamse
Faculteit der Sociale Wetenschappen herbergde, trok in de roerige sixties een
hausse aan studenten. Tien jaar later was deze weelde voorbij; analoog aan de
postmoderne tijdgeest werd meer pluriformiteit gevraagd. Decaan Henc van
Maarseveen luidde de noodklok en het faculteitsbestuur concludeerde dat extra
keuzemogelijkheden het onderwijs aantrekkelijker zouden maken voor
studiekiezers. De discussie zou uiteindelijk resulteren in de nieuwe opleidingen
Politicologie in 1978 en later Bestuurskunde in 1984. De ontwerper van
Sociologie, Jacques van Doorn, zag het met lede ogen aan. Hij vond met name
Bestuurskunde te weinig academisch en veel te praktijkgericht.

Arthur Ringeling, die mede aan de wieg van de Rotterdamse bestuurskunde-
opleiding stond, dacht daar anders over. “Heeft Geneeskunde dan wel
bestaansrecht?” vroeg hij zich hardop af.  “We zijn heus geen managementstudie,
hebben voldoende theoretische basis en besteden ook aandacht aan politieke
filosofie.” Ringeling was in 1980 benoemd tot hoogleraar Politicologie en
beleidsanalyse en werd in 1983 decaan. Hij vormde in die jaren een driemanschap
met Rinus van Schendelen, die Politicologie uitbouwde, en Uri Rosenthal die de
constructie van Bestuurskunde op zich nam.

“We zijn heus geen managementstudie, hebben voldoende theoretische
basis en besteden ook aandacht aan politieke filosofie.” 
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Dit supertrio werd min of meer geholpen
door politiek Den Haag, waar onderwijs
een veelbesproken thema was. Na de
introductie van de Tweefasenstructuur in
1982, stond de operatie Taakverdeling
en Concentratie Wetenschappelijk
onderwijs op stapel. In dit kader had het
onderwijsministerie de ambitie geuit om
het domein bestuurskunde in ons land te
versterken. De universiteiten van Delft,
Leiden en Rotterdam werd verzocht de
krachten te bundelen en een
gezamenlijk plan en curriculum op te
stellen.



De TH Delft zag op dat moment geen mogelijkheden voor een technische variant
van de studie, maar in september 1984 ging een gemeenschappelijke Leids-
Rotterdamse studie Bestuurskunde van start. Waar de Universiteit Leiden zich
meer in sociologische en juridische richting specialiseerde, was de Erasmus
Universiteit meer politicologisch en economisch georiënteerd. Maar liefst 51
studenten hadden zich aangemeld; een aantal dat snel zou groeien, waarmee
Bestuurskunde – al in zijn tweede levensjaar – de opleidingen Sociologie en
Politicologie voorbijstreefde.

Broederstrijd met Politicologie
De wetenschappelijke domeinen van bestuurskunde en politicologie liggen
inhoudelijk dicht bij elkaar. Daarbij had politicologie aan de EUR zich tot dan toe
sterk geprofileerd op het gebied van bestuur en beleid. Dit leidde al snel tot
spanningen en stevige discussies tussen de vormgevers Van Schendelen en
Rosenthal. Erik Hans Klijn, hoogleraar Governance and Pluralism, maakte de
naweeën van de broederstrijd mee. “Politicologie was het duidelijk aan het
verliezen van Bestuurskunde, dat toch wat pragmatischer is en dichter bij de
praktijk staat. Dat spreekt studenten aan. Daarbij onderzoeken we als
bestuurskundigen maatschappelijke processen, waar politicologen vooral naar
het parlement kijken. Een vraagstuk als interactieve besluitvorming, dus hoe je
burgers betrekt bij het politieke beleid, vonden zij minder interessant.”

Het was met name een tweede ministeriële bezuinigingsoperatie, Selectieve
Krimp en Groei in 1986, die de Rotterdamse politicologie de das omdeed. In juni
1987 werd, tot verdriet van Van Schendelen, de studie geconcentreerd in Leiden.
Aan de EUR bleef alleen een kleine romp over. Bestuurskunde groeide door en
bereikte in het collegejaar 1989-1990 zijn climax met 353 eerstejaarsstudenten.
Dat bracht nieuwe uitdagingen met zich mee. Allereerst was er de dreigende
massaliteit en anonimiteit van studenten. Daarnaast rees de vraag hoe aan
voldoende wetenschappelijk personeel te geraken. Bestuurskunde was immers
een jong vakgebied met nog relatief weinig gekwalificeerde academici ‘op de
markt’.
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Scheiden van Leiden
Samen met Leiden waren we groot geworden. De opleiding was medio jaren 90
een serieuze concurrent van de Universiteit Twente, waar bestuurskunde als
vanouds een belangrijk domein was. De samenwerking tussen Leiden en
Rotterdam was goed. Docenten gaven over en weer college en af en toe wisselde
een wetenschapper definitief van plek. In 1987 had Uri Rosenthal de overstap
gemaakt om bij de Universiteit Leiden de slag met ‘de oude coryfee’ prof. Van
Braam aan te gaan.

De verschillen in inhoudelijke benadering van het domein (politicologisch-
economisch versus sociologisch-juridisch) waren complementair. Toch ontstond
er een kleine kloof. Zeker in het onderzoek ontstonden er typisch Leidse en
Rotterdamse thema’s. Waar de EUR zich bijvoorbeeld meer richtte op de
overheidsbureaucratie en binnenlands bestuur en de netwerktheorie ontwikkelde,
hield Leiden zich onder meer bezig met vergelijkend internationaal onderzoek en
de ontwikkeling van bestuurskunde als discipline. Langzaam tekende zich een
verwijdering af.

“De verschillen waren niet alleen inhoudelijk”, herinnert Erik Hans Klijn zich. “Ook
organisatorisch is een gemeenschappelijk programma een uitdaging. Denk aan
de administratieve en financiële rompslomp. Onderwijs ontwikkelt zich en iedere
aanpassing van het curriculum moet dan worden goedgekeurd door twee
universiteiten. Waar wij dat heel pragmatisch-Rotterdams aanpakten, ging dat in
Leiden veel moeizamer. Daar heersten sterk verschillende inzichten over het vak.”
In 1997 werd de boedelscheiding uitgesproken. De universiteiten gingen elk hun
eigen bestuurskundig onderwijs en onderzoek verzorgen. Maar bleven goede
collega’s.
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Ontwikkelingen in het onderwijs
‘Bestuurskunde is een volwassen opleiding geworden’, schreef Kees van Paridon
in 2009 bij het 25-jarig bestaan van de vakgroep. ‘Een eigenstandige discipline en
een interdisciplinaire opleiding die studenten vertrouwd maakt met de
toenemende complexiteit van het functioneren van de overheid’, aldus de
toenmalig voorzitter van de capaciteitsgroep Bestuurskunde. Stages en
werkbezoeken aan publieke organisaties typeerden de Rotterdamse
bestuurskunde-opleiding, maakten haar kwalitatief sterk en praktijkgericht, zoals
was beoogd bij de start in 1984. De opleiding ontwikkelde zich van meer
monodisciplinair – met afzonderlijke juridische, sociologische, politicologische
en economische varianten – tot echt interdisciplinair. Vanaf 1990 zijn er twee
pijlers: beleid, alsmede management en organisatie. 

Bestuurskunde is een volwassen opleiding geworden. Een eigenstandige
discipline en een interdisciplinaire opleiding die studenten vertrouwd
maakt met de toenemende complexiteit van het functioneren van de

overheid

In 1997 werd de flexibiliteit in het doctoraalprogramma ingedamd tot twee
afstudeerrichtingen: Beleid & Politiek (B&P) en Publiek-Private Bedrijfsvoering
(PPB). Vanuit PPB ontstond de Academie-Atelier formule, die de nadruk legde op
vaardigheden bij studenten. Verdere ontwikkelingen zijn de overgang naar de
bachelor-masterstructuur (2003) en het nieuwe curriculum in 2007. De vakgroep
internationaliseerde en ging weer nauwer samenwerken met Sociologie. Dit
resulteerde in onder meer nieuwe internationale masterprogramma’s en (samen
met Sociologie) de internationale bachelor Management of International Social
Challenges (MISOC). 
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Niet alleen programmatisch maar ook qua vorm evolueerde het onderwijs. “Tot
pakweg midden jaren 90 gaven we alleen hoorcolleges”, herinnert Erik Hans Klijn
zich. “We verdeelden de zeven hoorcolleges onder de hoogleraar en de
docenten en namen tentamen af. Vaak behaalde de helft van de studenten een
onvoldoende, die waren gewoon te laat begonnen met lezen. Toen kregen we er
werkgroepen bij. Studenten waren verplicht aanwezig en kregen opdrachten. Al
met al werd het onderwijs schoolser en voor ons intensiever. Maar tegenwoordig
is de druk nog veel groter, natuurlijk. Er zijn meer studenten dan ooit.”

De jaren 90 waren geen gouden tijd qua instroom van studenten. “Dat betekende
minder inkomsten”, zegt Sandra van Thiel, hoogleraar Publiek Management
“Daarnaast wilden we andere doelgroepen dan jonge studenten laten profiteren
van ons onderwijs. Dit resulteerde in de avondopleiding Bestuurskunde.” Vanaf
1995 konden professionals die in het openbaar bestuur of in een management-
of beleidsfunctie bij maatschappelijke organisaties werkten, de tweejarige
opleiding volgen: een schakeljaar en een masterjaar. Het werd een groot succes.
Tot de beëindiging in 2020 hebben enkele duizenden studenten geprofiteerd van
het avondonderwijs. Erik Hans Klijn: “Het was soms zwaar om ’s avonds nog twee
of drie uur college te geven. Maar toch ook heel leuk voor deze erg gemotiveerde
doelgroep.”

“We wilden andere doelgroepen dan jonge studenten laten profiteren
van ons onderwijs. Dit resulteerde in de avondopleiding Bestuurskunde.” 

Studentenpopulatie wordt steeds diverser
De 51 studenten die in 1984 de studie Bestuurskunde startten, zullen inmiddels
bijna met pensioen zijn. Velen van hen en de generaties erna vonden emplooi in
het openbaar bestuur, bij maatschappelijke organisaties, bij internationale
organisaties maar ook in het bedrijfsleven. Heel veelzijdig dus, al zouden voor
Sandra van Thiel wat meer mensen voor een academische loopbaan mogen
kiezen: “Hooguit enkele studenten per jaar gaan de research master doen, dat is
best jammer.”

Onderzoek toonde aan dat de meeste alumni uit inhoudelijke interesse hadden
gekozen voor Bestuurskunde. De opleiding wordt goed gewaardeerd en weinigen
hadden spijt van hun keuze. Er zijn inmiddels naast de Nederlandstalige bachelor
een internationale bachelor en negen masterprogramma’s tot stand gekomen,
vier Engelstalig en vier Nederlandstalige varianten.
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De allereerste Engelstalige mastervariant is de Master of International Public
Management and Public Policy (IMP), namelijk in 2004 gestart met later een eigen
Crohonummer. Dit is een voorbeeld dat Bestuurskunde Rotterdam al vroeg de
internationale dimensie zag voor haar opleiding. In 2024 waren de inschrijvingen
gegroeid tot circa 132 reguliere bachelorstudenten. De masteropleiding trok 104
deelnemers, terwijl 40 mensen zich aanmeldden voor IMP. 

Sinds zes jaar werkt Asya Zhelyazkova als één van de docenten in het
internationale masterprogramma. “Bestuurskunde in Rotterdam heeft een uniek
karakter”, zegt ze. “De diversiteit aan vakgebieden en methodologieën creëert een
rijke omgeving voor de aanpak van complexe maatschappelijke uitdagingen. De
faculteit is heel internationaal georiënteerd. We zijn met collega's van over de
hele wereld, die elk hun eigen expertise en ervaringen meebrengen. Wat ik het
meest waardeer, is de inclusieve sfeer waarin Nederlandse en niet-Nederlandse
collega's naadloos samenwerken. Het is een voorrecht om deel uit te maken van
zo'n dynamische en gastvrije academische gemeenschap.”

“Uitwisselingsprogramma’s tekenden mede de opleiding. Daarnaast
zijn de laatste decennia Nederlandse studenten veel diverser geworden.

“Dat hoort bij de aard van Rotterdam.”

Studenten komen uit alle delen van de wereld. Al in 1985 studeerde een groep
van twintig Amerikaanse studenten uit Bloomington, Indiana, een semester in de
Maasstad. Uitwisselingsprogramma’s tekenden mede de opleiding. Daarnaast zijn
de laatste decennia Nederlandse studenten veel diverser geworden. “Dat hoort bij
de aard van Rotterdam”, geeft Sandra van Thiel aan. “Er zijn hier veel jongeren
met een niet-westerse migratieachtergrond. Vaak vormen zij de eerste generatie
studenten in hun familie. Ook is er een vrij grote groep uit de omgeving van de
stad, vanuit de gereformeerde hoek. Dat is best uniek.” Van welk pluimage dan
ook, de aanpak blijft Rotterdams. Sandra: “Veel studenten gaan voor het praktisch
nut. Hoeven niet per se een tien voor het tentamen, maar willen een diploma
waarmee ze iets kunnen betekenen voor de samenleving. Dat is vaak van huis uit
gestimuleerd. De stage en gastcolleges vinden ze geweldig, op theorie en
methoden zitten ze soms minder te wachten.”
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Twee van de alumni, Marianne Vorthoren en Sietse Wijnsma, vertellen over hun
ervaringen. Marianne Vorthoren heeft fijne herinneringen aan haar studietijd, die
in 1996 van start ging: “De sfeer was goed, met leuke medestudenten en
betrokken docenten. Ook inhoudelijk was het wat ik had gehoopt. Er kwamen
actuele maatschappelijke thema’s ter sprake, benaderd vanuit allerlei
invalshoeken: sociologie, economie, het recht… Samen debatteerden we dan
over mogelijke oplossingsrichtingen met betekenis voor de samenleving.”
Met een masterbul Beleid en Politiek op zak werkt Marianne nu als projectleider
voor de Vereniging van Nederlandse Gemeenten. “In het hart van het openbaar
bestuur, kun je wel zeggen. Veel van wat ik aan de EUR geleerd heb, pas ik toe in
de praktijk.”

“Ik werk nu In het hart van het openbaar bestuur. Veel van wat ik aan de
EUR geleerd heb, pas ik toe in de praktijk.”

Vanuit zijn maatschappelijke betrokkenheid koos Sietse Wijnsma in 2000 voor
Bestuurskunde. Spijt kreeg hij nooit. “Het was prof. Van Schendelen die bij mij het
‘Europese vuur’ aanwakkerde”, zegt hij. “Ik vond de master International Public
Management and Public Policy het leukste deel van de studie. Wat ik heb geleerd
komt van pas in mijn huidige baan bij Renew Europe, de liberale fractie in het
Europees Parlement. Als politiek adviseur geef ik de fractieleden, uit allerlei
landen, raad over constitutionele zaken, dus vooral over wetgeving en
amendementen. En soms neem ik deel aan onderhandelingen.

“Wat ik heb geleerd bij IMP komt van pas in mijn huidige baan bij de
liberale fractie in het Europees Parlement.“
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Onderzoek: de top van de ShanghaiRanking
Het Leids-Rotterdamse onderzoek kende aanvankelijk drie speerpunten:
structuur en functioneren van de overheidsbureaucratie (Van Braam),
besluitvorming en sturing in overheidsbeleid (Ringeling) en theorievorming in de
bestuurskunde. In 1988 werden acht thema’s onderscheiden, die vaak ofwel bij
de Universiteit Leiden ofwel bij de Erasmus Universiteit hoorden. Na de scheiding
in 1997 werden in Rotterdam twee onderzoeksgroepen geboren: Waardering
in/van het openbaar bestuur (Arthur Ringeling) en het Centrum voor Public
Management (Walter Kickert). De staf groeide en het onderzoek werd binnen en
buiten Nederland goed gewaardeerd.

Erik Hans Klijn: “Ik heb altijd veel internationaal gepubliceerd, maar toen ik hier in
1989 begon, was dit zeker geen gemeengoed. De meeste collega’s richtten zich
vooral op Nederlandse uitgaven. Rond de eeuwwisseling zag je de kentering echt
wel ontstaan. Inmiddels staan we in ons vakgebied op nummer één in de
Shanghai Ranking [formeel: Global Ranking of Academic Subjects]. Dit gebeurde
in 2017, 2018 en nu, tijdens ons veertigjarig jubileum, staat Bestuurskunde
Rotterdam weer bovenaan. Daar mag de Erasmus Universiteit best trots op zijn.”
De jongere generatie academici ‘weet inmiddels niet beter’. “We hebben toch die
drive om internationaal goed op de kaart te staan”, zegt Ingmar van Meerkerk,
universitair hoofddocent Governance and Pluralism. “Ook over een toegepast,
praktijkgericht onderzoek schrijven we vaak een internationale publicatie. Die
combinatie is misschien wel typisch Rotterdams. Daarbij doen we de laatste jaren
meer ontwerpgericht onderzoek. Daar betrekken we ook studenten bij.”

“Rond de eeuwwisseling zag je de kentering echt wel ontstaan. Inmiddels
staan we in ons vakgebied op nummer één in de Shanghai Ranking, in

2024 weer.”
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Netwerktheorie, reputatie en impact 
Vraag in een willekeurig land een wetenschapper in de Public Administration wat
‘Rotterdam’ voor het vakgebied heeft betekend en je krijgt als antwoord: de
netwerktheorie. Volgens Sandra van Thiel komt vrijwel alles wat met netwerk-
governance te maken heeft uit de Rotterdamse school. “Dit heeft de reputatie van
onze vakgroep grotendeels bepaald”, meent ze. “Als interdisciplinair vakgebied
gebruikt bestuurskunde doorgaans theorieën uit andere domeinen. Ik houd mijn
studenten soms voor dat er maar twee theorieën zijn die echt door onszelf zijn
ontwikkeld over bestuurskundige fenomenen. De Amerikaanse public service
motivation en de Rotterdamse netwerktheorie. De credits gaan vooral naar Walter
Kickert, Joop Koppenjan en Erik Hans Klijn. Wereldwijd spelen we Champions
League.”

Bestuurskunde heeft haar sterke reputatie dus te danken aan de netwerktheorie
en de vele internationale publicaties. Maar er zijn meer factoren die hebben
bijgedragen. Ingmar van Meerkerk: “Zoals ik aangaf, hebben we altijd een sterke
link met de praktijk gehad, de samenleving dus. En er zit altijd wel iets
ondernemends in de genen van de Rotterdamse bestuurskunde waarin gezocht
wordt naar nieuwe methoden en vormen om ook daadwerkelijk impact te
maken.” Daarnaast zijn er diverse concrete zaken te noemen. Sandra van Thiel:
“Het boek ‘Openbaar bestuur: beleid, organisatie en politiek’ dat Rosenthal,
Ringeling en Van Schendelen medio jaren 80 schreven, wordt nog steeds
gebruikt. Het is al meer dan tien keer herdrukt, zij het met andere auteurs. Ik denk
ook aan de Nederlandse School voor Openbaar Bestuur [NSOB], opgericht door
bestuurskundigen uit de Rotterdamse school en al jaren de verbinding tussen
wetenschap en praktijk. En in GOVLAB010 ontwikkelen we samen met de
gemeente Rotterdam sturingsmodellen voor complexe transities zoals de
digitalisering en klimaatverandering. Arwin van Buuren is hier nauw bij betrokken.”
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Marije van der Kruk is lid van de jongste generatie. Zij onderzoekt hoe we de stad
groener kunnen maken, op een manier dat iedereen ervan profiteert. “De
gemeente heeft vaak ambitieuze plannen”, zegt zij. “Parken aanleggen, straten en
soms hele wijken vergroenen. Niet altijd wordt daarin het perspectief van de
burgers meegenomen. Waar het de overheid meestal gaat om klimaatadaptatie
en biodiversiteit, willen buurtbewoners gewoon een fijne ontmoetingsplaats en
een gezonde speelplek voor hun kinderen. Dat kan natuurlijk prima samen, mits je
goed afstemt. Maar de echte gezamenlijke aanpak, de uitwisseling van kennis en
ideeën, gaat vaak niet optimaal. De uitdaging is om dit goed en duurzaam te
organiseren. Hoe, daar hoop ik over vijf jaar antwoord op te hebben.”

Mark Dehlsen bestudeert de rol van private filantropische stichtingen. Zijn
promotieonderzoek is onderdeel van het NWO-project Beyond Giving:
Philanthropic foundations as agents of justice in global sustainability governance?
Mark Dehlsen: “De stichtingen zijn vaak drijvende krachten achter projecten op
het gebied van duurzaamheid en ontwikkelingshulp. Ze zien zichzelf als brengers
van rechtvaardigheid. Ik onderzoek hoe zij enerzijds bijdragen aan een belangrijke
maatschappelijke taak, maar tegelijkertijd de governance beïnvloeden en
medebepalend zijn voor het inhoudelijke beeld dat wij hebben van begrippen als
rechtvaardigheid en duurzaamheid.” De eerste bevindingen zijn positief. “Het lijkt
erop dat de stichtingen progressiever worden en steeds meer uitgaan van het
publieke belang dan van neoliberale economische waarden”, aldus Mark, die de
gemeenschap van promovendi ‘great’ noemt en de staf ‘extraordinarily
supportive’.
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Bloeiende promovendi populatie
Anno 2024 zijn aan de EUR een paar
honderd bestuurskundigen gepromoveerd.
Bestuurskunde promovendi zijn verbonden
aan de Netherlands Institute of Governance
(NIG), dit is een gezamenlijke
onderzoeksschool voor Bestuurskunde van
13 universiteiten die PhD-opleidingen en
een onderzoeksnetwerk aanbiedt. Bij de
ESSB zijn de promovendi ook
ondergebracht in de gezamenlijke Erasmus
Graduate School of Social Sciences and the
Humanities. Stuk voor stuk bewijzen zij dat
Bestuurskunde Rotterdam met veertig jaar
nog lang niet toe is aan zijn midlife crisis.



DNA Rotterdam
In den beginne was er de Rotterdamse formule. De Faculteit der Sociale
Wetenschappen, die in de eerste vijftien jaar uitsluitend onderwijs en onderzoek
in sociologie verzorgde, was door Jacques Van Doorn gestoeld op een
combinatie van wetenschap en praktijk. Arthur Ringeling voer verder op deze
koers in 1984 bij de start van bestuurskunde. Juist die combinatie van
wetenschappelijke theorie en praktische toepassing karakteriseren het DNA van
de Rotterdamse bestuurskunde. Lang voordat begrippen als valorisatie, impact en
engagement in zwang kwamen, werd de opleiding in visitaties en externe
beoordelingen geprezen om de koppeling tussen theorie en uitvoering. Onder
meer het vaardighedenonderwijs, de stages en snuffelstages en het design atelier
waarin studenten opdrachten uitvoeren en presenteren, dragen hieraan bij.

Volgens Sandra van Thiel neemt de Rotterdamse bestuurskunde toch wel een
unieke plaats in: “We zijn niet alleen praktijkgericht, maar ook breed georiënteerd
met aandacht voor management, beleid en governance. Als ik de vergelijking
mag maken, is Leiden wat meer economisch, Nijmegen vooral breed-theoretisch
en Twente heel Europees. In Tilburg staat lokaal bestuur centraal, terwijl Utrecht
zich vooral richt op accountibility en de organisatiekant. Rotterdam heeft alle drie
de poten ruim vertegenwoordigd. Ik denk dat de Rotterdamse formule nooit
helemaal is verdwenen.”

“Juist die combinatie van wetenschappelijke theorie en praktische
toepassing karakteriseren het DNA van de Rotterdamse

bestuurskunde.”
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Nu en de toekomst
Wat brengt de toekomst? De komende vijf, tien, twintig, veertig jaar? Welke rol
kan de Rotterdamse bestuurskunde vervullen in een samenleving die
dynamischer is dan ooit? En dat in een tijd waarin de legitimiteit en de
financiering van de wetenschap onder druk staan. “De vorige donkere periode ligt
nog maar kort achter ons”, zegt Sandra van Thiel. “Aan het begin van de jaren 10
moesten we flink bezuinigen en zijn we – als onderdeel van de reorganisatie –
gefuseerd met Sociologie. Inmiddels zitten we in de wederopbouw, met een
revisie van het onderwijs. Maar de huidige kabinetsplannen brengen nieuwe
onzekerheid.”

“De voortschrijdende technologie biedt ons vak kansen”

Bezuinigingen of niet, doemdenken ligt niet in de Rotterdamse aard en
Bestuurskunde blijft vooruitkijken. Ingmar van Meerkerk verwacht veel
ontwikkeling. “De voortschrijdende technologie biedt ons vak kansen”, zegt hij.
“Computational sciences zullen tot nieuwe, innovatieve methoden leiden.
Daarnaast is er binnen onze faculteit ook nog iets te winnen, bijvoorbeeld in de
samenwerking met Psychologie. Er is een stroom ontstaan die Behavioral public
administration oftewel gedragsbestuurskunde wordt genoemd. Maar misschien
wel het belangrijkste is dat we zorgen dat ons onderzoek echt wederkerig wordt.
Dat we nog meer luisteren naar de mensen in de samenleving en op basis van
hun wensen en ideeën onze onderzoeksvragen opstellen. Zo winnen we een stuk
legitimiteit terug, die de wetenschap de laatste tijd is verloren.”

En, zoals Johan Cruyff ooit zei: ‘Ieder nadeel heb ze voordeel.’ De fusie met
Sociologie was weliswaar ingegeven door bezuinigingen, maar werpt ook mooie
vruchten af. Ingmar van Meerkerk: “Vooral in het onderzoek heeft de
samenwerking geleid tot vernieuwing en synergie. Naast het bestuurskundig
onderzoek zien we nu meer interdisciplinair onderzoek naar maatschappelijke
vraagstukken, waarbij bestuurskundige en sociologische kennis en kunde
gecombineerd worden. Daarbij is er een gezamenlijke begeleiding van
promovendi in de Graduate School.” Hiermee is de cirkel rond. Bestuurskunde
ontsprong vanuit de opleiding Sociologie, ging op eigen benen staan, werd groot
en sterk, om na een kleine veertig jaar Sociologie weer te omarmen.

“De fusie met Sociologie was weliswaar ingegeven door bezuinigingen,
maar werpt ook mooie vruchten af. Vooral in het onderzoek heeft de

samenwerking geleid tot vernieuwing en synergie.”
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Studiegidsen door
de jaren heen



Meer publieke waarde in het beleid
“We staan voor de uitdaging om nieuwe ideeën, theorieën, paradigma’s te
ontwikkelen voor de oplossing van complexe maatschappelijke vraagstukken”,
meent Sandra van Thiel. “Die zal minder gestoeld zijn op efficiency, sturing en
prestatie-indicatoren en meer op de vraag: hoe richten we relaties in tussen
partijen? We moeten kijken naar publieke waarde in het beleid en veel minder
naar economische waarden. Ons afvragen: hoe creëren we het beste voor de
burger en de samenleving? En hoe kunnen we als bestuurskundigen maatwerk
leveren in de dienstverlening? Laten we de nieuwe generaties studenten en jonge
wetenschappers opleiden met de vaardigheden om dat soort ideeën in de praktijk
te kunnen brengen.”

Bestuurskunde zal zich blijven ontwikkelen en tegelijk zijn klassieke zelf blijven:
een academische discipline gericht op samenwerking met andere
wetenschappelijke disciplines. Bestaande uit geëngageerde medewerkers en
studenten die zich inzetten voor een rechtvaardige en gelukkige samenleving en
die weten dat goed bestuur hierbij een essentiële randvoorwaarde is. Academici
die alle stakeholders in de maatschappij opzoeken om samen met hen het beste
resultaat te boeken. Gevestigd in het Mandeville Building, een toren van
negentien verdiepingen, opgebouwd uit staal, glas en beton, maar zonder een
spoortje ivoor.

Het slotwoord is aan de eminence grise. Erik Hans Klijn heeft, aan de vooravond
van zijn emeritaat, nog wel een wens. “Laten we wat meer trots uitstralen over de
mooie vakgroep Bestuurskunde die we zijn”, zegt hij. “We leiden al jaren
studenten op, die met hun diploma een succesvolle carrière opbouwen. We doen
uitstekend onderzoek: nummer 1 in de Shanghai Ranking word je echt niet
zomaar. Dat mogen we als Erasmus Universiteit best wat meer laten merken. Iets
minder bescheidenheid dus, graag. Misschien moeten we daarin wel nóg wat
meer Rotterdams worden.”

“We leiden al jaren studenten op, die met hun diploma een succesvolle
carrière opbouwen. We doen uitstekend onderzoek: nummer 1 in de

Shanghai Ranking word je echt niet zomaar.”
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